
 

Referat af skolebestyrelsesmøde 

onsdag den 12. april 2023 

17.30-20.00 

Afbud: Søren og Kim 

 

Punkt Kommentar 

17.30 – 17.50 

Gitte/Malte 

Orientering 

Nyt fra ledelsen 

 Proces og status for planlægning af næste skoleår er i fuld 

gang og går efter planen. I denne forbindelse blev 

kommende ansættelsesbehov gennemgået. 

 De kommende traditioner blev gennemgået. Den 17. april 

har vi "Lækker Langebjerg" og den 26. april afholder vi 

"Vennedag". 

 Vi gennemgik kort mulighederne for afkortede skoledage og 

der var en lidt længere snak om dette. 

 Programmet for skoleudviklingssamtalen (14. april) blev 

gennemgået. 

 Ansøgning om forsøg med prøveformer i dansk og 

matematik for kommende 9. klasse (nuværende 8. klasse) 

17.50 - 17.55 

Esther/Frederikke 

Orientering 

Nyt fra elever 

 Har haft elevrådsdag der gik rigtig godt 

 Der er fortsat snak om og interesse for seksualundervisning 

og hvordan det kan gøres bedre. Elevrådet vil arbejde videre 

med det. 

17.55 - 18.00 

Rikke/Susanne 

Orientering 

Nyt fra medarbejdere 

 Intet yderligere nyt 

18.00 - 18.40 

Gitte/Malte 

Diskussion 

Principdiskussion: Mobiltelefoner/teknologi/digitale 

 Skolen har i dag et princip for mobiltelefoner.  

 Hvordan er virkeligheden ift. princippets tekst?  

 Hvad ønsker vi med princippet?  



 

 Hvordan kan proces for opdatering se ud? 

 Mobiler hører ikke til på skolen. Det betyder naturligvis også 

smart-watches med telefonfunktion. 

 Skelnen mellem undervisningstid og pausetid. Hvad med 

resten af de andre aktiviteter der vedrører skolen. 

  Vi har et ønske om sammen at blive klogere på feltet. Et 

sted er her: 

o https://soundcloud.com/user-548929065-

272223064/webonar-hvad-skal-vi-med-skaerme-i-

skolen-del-1  

o https://soundcloud.com/user-548929065-

272223064/webonar-hvad-skal-vi-med-skaerme-i-

skolen-del-2 

 Vi vil gerne have et mere oplyst grundlag at gå videre med. 

Hvordan kan vi blive det? 

 Næste skridt er måske at blive meget konkrete og udmønte 

en revideret mobilpolitik. Den kan jo have nogle 

diskussionsområder hvor vi også kan bringe personale og 

elever i spil i forhold til udmøntning af retningen. 

 Rasmus og Malte går videre med et udkast. Vi skal huske at 

have det med om at få fokus på hvad skolen kan som man 

ikke kan derhjemme - fællesskabet! 

19.00 - 19.25 

Gitte 

Diskussion og beslutning 

Lejrskoler på Langebjergskolen 

Opbakning til at komme med en model der giver et råderum hvis det 

er det ledelsen ser som eneste mulighed. Det skal ses samlet også i 

forhold til UU timer og hvorfra vi finder de nødvendige ressourcer. 

Ledelsen laver et konkret udkast over både lejrskoleplan og 

lejrskolepolitik til næste møde. 

19.25 - 19.35 

Gitte/Anders/Jonas 

Diskussion 

PBL-arbejdsgruppe 

Diskussion om mandat/forventninger til arbejdsgruppen. 

 Ønske om at vi bliver tydeligere omkring de steder hvor 

metoderne udfordrer og hvor det er tilgangene der skal 

udfordres. 

 Hvordan tager vi højde for differentiering når vi arbejder 

med projekttilgange? 
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 Har vi de rigtige værktøjer til at tune ind i metoden. 

 Konkretisere hvad det er vi gør 

 Tydelige omkring hvad det er vi gerne vil opnå 

 Er PBL en værdi (og en måde at begribe verden) eller en 

metode? 

Skolebestyrelsen har en tilsynsopgave. Det betyder at bestyrelsen 

kommer med en ønskeliste over hvad de gerne vil se. 

19.35 - 19.50 

Gitte 

Diskussion og beslutning 

Input til fundraisinggruppe 

Forslag til prioriteter som gruppen kan arbejde konkret med: 

 Udendørs læringsrum - håndværk og design, naturfag, 

bålhytter med videre 

 Fleksible møbler og understøttelse af projekttilgange i 

indretningen af lokalerne 

 Udstilllingspavillion 

 Udeleg 

 

Gitte melder et par mulige mødedatoer tilbage til gruppen med 

deltagelse af lærerrepræsentant og ledelse med henblik på 

præcisering til fondsansøgning.  

19.50 - 20.00 

  

Eventuelt og kommende punkter 

 Lektiefri skole (bliv klogere på emnet i denne podcast: 

https://pca.st/l06s3q4j) 

 Afkortede skoledage 

 Lejrskoler 

 

https://pca.st/l06s3q4j

